

## EDITORIAL:

This issue of the journal lends itself to papers focused on gender, feminism and women. On one hand, it is a deliberate editorial decision. It is not often that the journal has over 45% of the papers in one issue on such matters, in French and English. To this extent, the editorial decision is deliberate. However, it needs to be stressed that in the course of the past eighteen months, there has been an increased number of papers submitted to the journal that focus on gender, feminism and women. This is well over 30% of submitted papers during this period. 55% of these papers were reviewed favourably and accepted for publication. It is therefore inevitable that an issue will contain papers focused on gender, feminism and women at one point in the journal's publishing cycle. The papers in the current issue of the journal are reflective, empirical and historical, thus contributing to the immense literature on gender, feminism and women in Africa.

*Olajide Oloyede*  
Managing Editor

## ÉDITORIAL:

Ce numéro de la revue se prête à des articles sur le genre, le féminisme et les femmes. D'une part, c'est une décision éditoriale délibérée. Il n'est pas rare que la revue contienne plus de 45% des articles d'un numéro sur ces sujets, en français et anglais. Dans cette mesure, la décision éditoriale est délibérée. Cependant, il faut souligner qu'au cours des dix-huit derniers mois, il y a eu un nombre croissant d'articles soumis à la revue qui se concentrent sur le genre, le féminisme et les femmes. C'est bien plus de 30% des articles soumis pendant cette période. 55% de ces articles ont été examinés favorablement et acceptés pour publication. Il est donc inévitable qu'un numéro contienne des articles sur le genre, le féminisme et les femmes à un moment du cycle d'édition de la revue. Les articles du présent numéro de la revue sont réflexifs, empiriques et historiques, contribuant ainsi à l'immense littérature sur le genre, le féminisme et les femmes en Afrique.

*Olajide Oloyede*  
Managing Editor/Rédacteur en Chef